
تأمین مایحتاج مردم و میوه شب عید و ماه مبارک 
رمضان، آزمون وزارت جهاد کش�اورزی اس�ت و 
نش�ان دهنده میزان آمادگی این وزارتخانه برای 
ایام پرمصرف سال اس�ت . وزیر جهاد کشاورزی 
وعده می دهد: »برای تأمین میوه روز های عید و ماه 
مبارک رمضان دغدغه ای نداریم. از آبان ستادی را 
تشکیل داده ایم و برنامه ریزی  ها و ذخیره سازی لازم 
برای این ایام صورت گرفته است.« این اظهارات در 
حالی است که در روز های اخیر سیر صعودی قیمت 
میوه، روغن، قند و شکر، برنج و حتی گوشت قرمز 
آغاز ش�ده . قطعاً با تأمین بازار و برخورد ضربتی 
می توان س�یر صعودی قیمت ه�ا را متوقف کرد.

وزارت جه��اد کش��اورزی در دو ماه پایان س��ال و 
ماه های آغازین سال آینده وظیفه سنگینی به دوش 
دارد. این وزارتخانه با برنامه ریزی و ذخیره س��ازی 
درست می تواند تنش بازار را در این ایام کاهش دهد 
و در آزمون تنظیم بازار س��ربلند باشد . هرچند که 
زنجیره توزیع عریض و طویل، راه های فرار بسیاری 
برای سودجویان دارد و به نظارت دقیق نیاز دارد؛ 
موضوعی که در سال های گذشته از نبود نظارت و 
ر ها سازی بازار در هفته پایانی سال و آغاز ماه مبارک 

مصرف کنندگان را متضرر کرده است .
به گزارش خبرگ��زاری صدا و س��یما، س��یدجواد 
س��اداتی نژاد در برنامه »نگاه یک« با اشاره به اینکه 

در طول پنج سال گذشته تاکنون هیچ سالی میزان 
ذخیره میوه  ها ب��ه اندازه اکنون نبوده اس��ت، افزود: 
» یکی از اتفاقات��ی که در دولت س��یزدهم افتاد این 
بود که ذخایر را تقویت کردیم. در عید امسال تلاش 
می کنیم تا ۵۰ درصد میوه را به صورت هوش��مند 

توزیع کنیم.«
   مردم در 2 هفته آتی اثر توزیع برنج خارجی 

را در بازار می بینند
ساداتی نژاد با اشاره به اینکه در نیمی از استان های 
کشور، توزیع هوشمند برنج انجام می شود، گفت:  
»در بحث برنج نیز شرکت بازرگانی دولتی حدود 
صدهزار تن برنج خارجی را وارد بازار خواهد کرد. 
به علت خشکسالی و به علت افزایش تقاضا در برنج 
ایرانی افزایش قیمت داش��تیم اما در س��ال آینده 
امیدواریم در این زمینه وضع خوبی داشته باشیم. 
با توزیع هوشمند برنج خارجی، از اواخر این هفته یا 

هفته آینده، مردم اثر این توزیع را خواهند دید.«
 س��اداتی نژاد افزود: »در حوزه گوش��ت هم تلاش 
می کنیم ثبات کاملی وجود داشته باشد و هموطنان 
دغدغه ای در حوزه مربوط به محصولات کشاورزی 
و غذا نداش��ته باش��ند. نرخ تضمینی گندم ۷۵۰۰ 
تومان تعیین شده اس��ت و این نرخ توسط شورای 
قیمت گذاری که کشاورزان هم در آن عضویت دارند 

تعیین شده است.«

   واردات بیش از 7 میلیون تن گندم
وی افزود: »امسال به علت خشکسالی و برای تأمین 
ذخایر، بیش از ۷ میلیون تن واردات گندم داشتیم 
و امیدواریم در س��ال آینده در بحث گندم شرایط 

خوبی داشته باشیم.«
س��اداتی نژاد با اش��اره به اینکه حوزه کشاورزی به 
سرمایه گذاری نیاز دارد از سرمایه گذاران خواست در 
حوزه صنایع تکمیلی و زنجیره ارزش به کشاورزان 

کشورمان کمک کنند.
   س�تاد س�امت غ�ذا در وزارت جه�اد 

کشاورزی راه اندازی شد
وی در بخ��ش دیگ��ری از س��خنان خ��ود درباره 
دیپلماسی غذایی و موضوع برگشت خوردن برخی 
محصولات صادراتی کشورمان گفت:  »بسیاری از 
تبلیغات منفی که علیه محصولات کشاورزی ما در 
رسانه  ها انجام شد واقعیت ندارد اما این موضوع را به 
فرصت تبدیل کردیم. ستاد سلامت غذا را در وزارت 

جهاد کشاورزی راه اندازی کردیم.«
ساداتی نژاد با اشاره به اینکه در حوزه غذایی، چند 
دستگاه دخیل هس��تند اضافه کرد: » بخشی از آن 
در حوزه قرنطینه و حفظ نباتات اس��ت که مربوط 
به وزارت کشاورزی است و بخشی از آن هم مربوط 
به سازمان استاندارد و بخشی از مربوط به سازمان 

غذا و دارو است.«

وی گفت: » در ستاد س��لامت غذا، این دستگاه  ها 
عضو هستند تا بتوانیم مستمر در حوزه سلامت غذا 
کار انجام دهیم و امیدواریم در این دولت به جایی 
برسیم که هر محصول موجود در بازار را با استفاده 
از کد QR روی آن بفهمیم این محصول را چه کسی 
و در کجا تولید کرده و از چه سم و آفت کش و کودی 

در آن استفاده شده است.«
ساداتی نژاد درباره برگشت محصول فلفل دلمه ای 
صادراتی کشورمان از روسیه افزود:  »زمانی که یک 
آفت کش می خواهد در کشوری استفاده شود ابتدا 
باید در سازمان حفظ نباتات آن کشور ثبت شود و تا 
زمانی که ثبت نشود هیچ کس حق استفاده از آن را 
در محصولات کشاورزی ندارد و زمانی که ثبت شود 
کشاورز اجازه استفاده از آن را دارد. در مورد فلفل 
دلمه ای، گزارش کشور روس��یه این بود که چهار 
آفت کش استفاده ش��ده در این محصول در کشور 
روسیه ثبت نش��ده اس��ت. اما این آفت کش  ها در 
کشور ما ثبت شده بود و کشاورزان ما اجازه استفاده 

از آنها را داشتند.«
وزیر جهاد کش��اورزی با بیان اینکه این مس��ائل 
در حوزه کش��اورزی، صادرات و واردات کش��ور  ها 
عادی اس��ت، اضافه کرد: » در این اتفاق، متأسفانه 
عده ای به کش��اورزان ایران جف��ا کرده اند. حدود 
۵ میلیون تولید کننده فعال در حوزه کش��اورزی 
داریم که غذا های مردم را تولید می کنند و بسیاری 
از کش��ور های دیگر ه��م در حال اس��تفاده از این 

محصولات هستند.«
ساداتی نژاد تأکید کرد: »اینکه محصولات ما آلوده 
و غیراستاندارد است درست نیس��ت؛ در دنیا جزو 
کشور  هایی هس��تیم که از کود و سم، کم استفاده 
می کنی��م بنابراین این بحثی ک��ه برخی در حوزه 
رسانه انجام داده اند جفا در حوزه کشاورزی است. 
این اطمینان را ب��ه همه مردم می ده��م که هیچ 
دغدغ��ه ای در حوزه س��لامت غ��ذا و محصولات 

کشاورزی در کشور نداشته باشند.«
وی اضافه کرد: »ب��رای اینکه آرامش به طور کامل 
برقرار شود این کاری را که در ستاد سلامت غذای 
وزارت جهاد کش��اورزی با همکاری دیگر بخش  ها 
آغاز کردیم به س��متی می بریم که محصولات در 

کشور ما دارای شناسنامه شوند.«
ساداتی نژاد با اشاره به اینکه در موضوع کیوی هم 
مذاکراتی را با کشور هند انجام دادیم، گفت:  »مسئله 
کیوی، مسئله شپشک است و سلامت محصول را 
دچار آفت نمی کند و با یک برس زنی ساده برطرف 
می ش��ود. این موضوع فق��ط در ایران نیس��ت و با 
توافقاتی که انجام شده است به زودی این مشکل 
برطرف می شود. در بحث روسیه هم هیئتی از این 
کشور از گلخانه های ایران بازدید انجام خواهد داد و 
بقیه کشور  ها به ویژه درباره همسایگان، بحث های 

قرنطینه ای و ساز و کار آن را پیش می بریم.«
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دغدغه ای برای تأمین میوه شب عید نداریم
 وزیر جهاد کشاورزی: ستاد سامت غذا را در وزارت جهاد راه اندازی می کنیم 

تا بتوانیم تولید کننده محصولات کشاورزی و نوع سم و کود و آفت کش ها و میزان آنها را ردیابی کنیم 
فقط 12هزار خانه خالی شناسایی شده است

سرپرس�ت دفتر طراح�ی و تحلی�ل فرآیندهای مالیات�ی با بیان 
اینکه فرآیند مالیات س�تانی از خانه های خالی دومرحله ای شده 
اس�ت، گفت: » به این معنا که اگر برای یک نف�ر در این بازه زمانی 
)بهمن ماه س�ال ج�اری( ی�ک برگ تش�خیص ص�ادر می کنیم، 
طبق قان�ون می توانیم پ�س از تکمیل اطاعات و تا تیرماه س�ال 
آینده ب�رگ تکمیل�ی آن را نی�ز صادر کنی�م، در نتیج�ه ممکن 
اس�ت برای فردی در یک س�ال دو برگه تش�خیص مالیاتی صادر 
ش�ود که این دو برگ مرب�وط به دو ب�ازه زمانی متفاوت اس�ت.«

جهانگیر رحیمی سرپرست دفتر طراحی و تحلیل فرآیندهای مالیاتی در 
گفت وگو با تسنیم، در پاسخ به سؤالی در خصوص تعداد خانه های لوکس 
شناسایی شده گفت: » مالیات بر خانه های لوکس بر اساس بند »خ« تبصره 
6 قانون بودجه سال 14۰۰ اعمال می شود و تا پایان بهمن ماه برای اعلام آن 
فرصت باقی است. اطلاعات مربوط به خانه های لوکس در تهران بزرگ و دیگر 
شهرهای پرجمعیت تکمیل شده است و قاعدتاً بیشتر خانه های گران قیمت 

مربوط به همین شهر های بزرگ می شود.«
این مقام مس��ئول در س��ازمان امور مالیاتی ادامه داد: » خانه های لوکس 
شناس��ایی ش��دند اما به این دلیل که اطلاعات از طریق منابع مختلفی به 
سازمان امور مالیاتی رسیده است، لازم است اطلاعات همگن شود تا نحوه 

ارزش گذاری تمامی خانه  ها به یک شکل صورت گرفته باشد.«
   تعیین قیمت خانه های لوکس با جدول ارزش منطقه بندی

وی در خصوص ش��یوه تعیین قیمت خانه های لوکس گفت: » بر اس��اس 
ماده 64 قانون مالیات های مستقیم، هر زمان که نقل و انتقالی رخ می دهد 
ارزش گذاری می شود که به آن ارزش منطقه بندی ملک می گویند. بر اساس 
قانون ارزش منطقه بندی ملک باید به گونه ای تعیین شود که از زمان اجرای 
قانون )139۵(، هر سال دو درصد ارزش منطقه ای افزایش پیدا کند تا به 2۰ 

درصد ارزش روز ملک برسد.«
سرپرس��ت دفتر طراحی و تحلیل فرآیندهای مالیاتی در پاسخ به سؤالی 
در مورد پیش بینی درآمدهای حاصل از مالیات بر خانه های لوکس گفت: 
» قانون بودجه سال 14۰۰ برای مالیات بر املاک لوکس ۷۰۷ میلیارد تومان، 
خانه های مسکونی خالی 2هزار میلیارد تومان و 6هزار و 6۰۰ میلیارد تومان 

نیز برای مالیات بر انواع خودروهای گران قیمت در نظر گرفته بود.«
   هیچ شخص حقوقی مشمول مالیات بر خودروهای لوکس نشد

رحیمی در خصوص تفکیک آمار خودروهای لوکس بین مؤدیان حقیقی 
و حقوقی گفت:  »تمامی خودروهای گران قیمت شناسایی شده مربوط به 
اشخاص حقیقی است. در بحث مالیات بر خودروهای اشخاص حقوقی دیگر 

جمع ارزش خودروهای مربوط به یک شخص ملاک نیست.«
وی گفت: » ملاک شناسایی خودرو ها فایل نیروی انتظامی است و بر اساس 
این اطلاعات خودرویی مربوط به اشخاص حقوقی که بیش از یک میلیارد 
تومان ارزش داشته باشد شناسایی نشده است. سازمان امور مالیاتی هیچ 

تصرفی در اطلاعات ندارد.«
   مالیات بر خودروهای لوکس چگونه محاسبه خواهد شد؟

این مقام مسئول س��ازمان امور مالیاتی در مورد شیوه محاسبه مالیات بر 
خودروهای گران قیمت گفت:  »یک میلیارد از ارزش خودرو یا خودروهای 
شناسایی شده مربوط به یک شخص و افراد تحت تکفل فرد کنار گذاشته 
می شود. ارزش خودرو بر اساس جدول ارزشگذاری خودرو که بر اساس ماده 
42 قانون ارزش افزوده قدیم و تبصره یک ماده 28 قانون جدید ارزش افزوده 
تهیه می شود به دست می آید. این جدول نیز هر ساله برای مواردی از جمله 

عوارض خودرو و هزینه های نقل و انتقال خودرو وجود داشته است.«
سرپرست دفتر طراحی و تحلیل فرآیندهای مالیاتی ادامه داد: »سازمان 
امور مالیاتی دی ماه هر سال این جدول را تدوین می کند تا در سال آینده 
مورد اس��تفاده قرار گیرد، این جدول مبنا قرار گرفته است اما با نسبتی 
ارزش خودرو در س��ال 14۰۰ مش��خص می ش��ود، پس از این مرحله، 
خودرو هایی را که تحت تملک هر ش��خص اس��ت احص��ا می کنند. در 
صورتی که ارزش آنها بیش از یک میلیارد تومان باشد، مشمول مالیات 
خواهند شد. اگر ارزش خودرو بین یک تا 1/۵ میلیارد تومان باشد نسبت 
به مازاد ۵۰۰ میلیون تومان مشمول یک درصد مالیات، از 1/۵ میلیارد 
تا 3 میلیارد یعنی نسبت به مازاد 1/۵ میلیارد تومان مشمول دو درصد 
مالیات، از سه میلیارد تا 4/۵ میلیارد به نسبت مازاد 1/۵ میلیارد تومان 
3 درصد و از 4/۵ میلیارد تومان به بالا نیز به نرخ 4درصد مشمول مالیات 

خواهد شد.«
   امکان اعتراض برای مؤدیان خانه های خالی وجود دارد

رحیمی در پاسخ به س��ؤالی در خصوص آخرین وضعیت خانه های خالی 
گفت:  »مرجع شناسایی خانه های خالی وزارت راه و شهرسازی است و یکی 
از این معیار ها این است که خانه بیش از 12۰ روز خالی باقی مانده باشد، در 
نتیجه سازمان امور مالیاتی هیچ نقشی در شناسایی خانه های خالی ندارد، 
هر واحد مسکونی خالی که شناسایی شود، به سازمان امور مالیاتی معرفی 

خواهد شد.«
وی تأکید کرد: » محاسبه مالیات یک واحد مسکونی خالی بر اساس ماده 
۵4 مکرر قانون مالیات های مستقیم محاسبه می شود. سازمان امور مالیاتی 
در مهرماه سال جاری دستورالعمل نحوه محاسبه مالیات بر خانه های خالی 
را تدوین کرد، در این دستورالعمل شیوه محاسبه مالیات بر خانه های خالی 
به تفصیل توضیح داده شده است. پس از محاسبه مالیات بر خانه های خالی، 
سازمان امور مالیاتی به مؤدی اطلاع رسانی می کند. افراد می توانند پس از 

مشاهده اطلاعات نسبت به پرداخت یا اعلام اعتراض اقدام نمایند.«
   احتمال صدور دو برگه تش�خیص برای خانه ه�ای خالی ظرف 

یک سال
این مقام مس��ئول س��ازمان امور مالیاتی در مورد دو ب��ازه زمانی مختلف 
تعیین شده در قانون بودجه سال 14۰۰ و اصلاحیه قانون مالیات بر خانه های 
خالی ب��رای دریافت مالیات ب��ر خانه های خالی گف��ت:  »در اینجا فرآیند 
مالیات ستانی دومرحله ای شده اس��ت، به این معنا که اگر برای یک نفر در 
این بازه زمانی )بهمن ماه سال جاری( یک برگ تشخیص صادر می کنیم، 
طبق قانون می توانیم پس از تکمیل اطلاعات و تا تیرماه س��ال آینده برگ 
تکمیلی آن را نیز صادر کنیم، در نتیجه ممکن است برای فردی در یک سال 
دو برگه تشخیص مالیاتی صادر شود که این دو برگ مربوط به دو بازه زمانی 

متفاوت است.«
رحیمی با بیان اینکه اطلاعات 12 هزار خانه خالی محاسبه شده و در سامانه 
سازمان امور مالیاتی قرار گرفته است، گفت:  »بخشی از اطلاعات این خانه های 
خالی مربوط به ش��هرهای با جمعیت زیر 1۰۰هزار نفر بود که باید تا پایان 
مهلت قانونی نسبت به ثبت اطلاعات خود اقدام می کردند در غیر این صورت 

2۰ درصد رقم اصل مالیات جریمه به آنها تعلق می گیرد.«
این مقام مسئول س��ازمان امور مالیاتی گفت: » مالیات خانه های خالی 
را که در ش��هرهای بالای 1۰۰هزار نفر جمعیت هس��تند محاسبه و به 
مالکان آنها اع��لام کردیم. از 12 هزار و 1۰2 ملکی که به س��ازمان امور 
مالیاتی اعلام ش��د تعدادی از خانه  ها کمتر از چه��ار ماه خالی بودند در 
نتیجه مشمول مالیات نشدند. در زمان حاضر اطلاعات خانه های خالی 
که در س��ایت قرار گرفته از 12هزار خانه فراتر رفته و احتمالاً اطلاعات 
خانه های خالی تا اواسط بهمن ماه به صورت کامل در سایت سازمان امور 

مالیاتی قرار خواهد گرفت.« 

 وزیر اقتصاد: مدیر هر شعبه ای را
که وام خرد ندهد برکنار کنید 

در حالی که بع�د از ی�ک هفته هنوز بخش�نامه ارائه تس�هیات 
خرد ب�دون ضامن ب�ه بانک ها اب�اغ نش�ده، وزیر اقتص�اد مدام 
از ش�رایط ارائه تس�هیات خ�رد ب�دون ضامن س�خن می گوید. 
در روزه�ای اخی�ر متقاضی�ان وام 50 ت�ا 100 میلیون�ی در 
مراجع�ه ب�ه بانک ه�ا ب�ا در بس�ته مواج�ه ش�ده اند زی�را ه�م 
بخش�نامه وزارت اقتص�اد اب�اغ نش�ده و ه�م اینک�ه بانک ه�ا 
اع�ام می کنن�د اعتب�اری ب�رای پرداخ�ت تس�هیات ندارند.

هفته گذش��ته در ادامه وعده های وزیر اقتصاد، اعلام ش��د که بانک ها 
موظف شدند وام های ۵۰ تا 1۰۰ میلیونی را بدون ضامن پرداخت کنند. 
در این مدت مدیران عامل بانک ها نیز در گفت وگو با رسانه ها از شرایط 
پرداخت سخن گفتند اما در شعب بانک ها نه از ابلاغ بخشنامه خبری 

هست نه از پرداخت وام و تسهیلات!
روز شنبه گردهمایی سراسری مدیران شبکه بانکی کشور )بانک های 
دولتی و نیمه دولتی( با حضور سیداحس��ان خان��دوزی وزیر اقتصاد و 

دارایی برگزار شد.
در این مراسم وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه هر آنچه که در 
گذشته به عنوان نقاط قوت نظام بانکی وجود دارد باید با قدرت دنبال 
شود، افزود: » هر آنچه هم که به عنوان نقاط ضعف عملکرد نظام بانکی 

در گذشته وجود داشته است باید به سرعت اصلاح شود.«
احسان خاندوزی با اش��اره به اینکه یکی از گام های تحول نظام بانکی 
توجه ویژه به ارائه تسهیلات خرد به صورت سهل و ساده است، گفت: 
»وقتی با مش��تریان خوش حس��اب مواجه هس��تیم بای��د بتوانیم به 
ساده  ترین روش نیاز مالی آنها را برطرف نماییم. از همه می خواهم که تا 
ظهر یک شنبه 1۰ بهمن بخشنامه داخلی خود را درباره ارائه تسهیلات 
خرد بدون ضامن در سایت های بانکی خود به اطلاع مردم برسانند و در 
کنار بخشنامه یا در دل آن شیوه نظارت یا اعتراض به عملکرد شعب را 
درج کنند. توقع ما این است که به مراجعات و شکایات مردمی ظرف 48 

ساعت پاسخ دهید به نحوی که منجر به حل مسئله شود.«
وی همچنین از مدیران عامل بانک  ها خواس��ت اگر از س��وی رؤسای 
ش��عب اهمالی در این زمینه صورت گرفت در تعقی��ب آنان درنگ یا 

تعلل نکنند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود:  »مدیران عامل بانک  ها حتماً منابعی 
را برای ارائه تس��هیلات خرد بدون ضامن برای مردم در نظر بگیرند و 

گزارش عملکرد خود را ارائه دهند.«
وزیر امور اقتص��ادی و دارایی خطاب به مدی��ران عامل بانک ها گفت: 
» تلاش کنید ظرف 48 ساعت آینده به شکایات مردمی پاسخ داده شود. 
اگر مشکل از سوی شعب بانک ها حل نشد در تغییر مدیران این شعب 
تعلل نکنید. اظهار بی اطلاعی و عدم ابلاغ بخشنامه ارائه تسهیلات خرد 
بدون ضامن که از سوی بانک  ها مطرح می شود، تخلف است که تا روز 

یک شنبه رفع خواهد شد.«

 بانک ها برای خانه های خالی خود 
قیمت های نجومی تعیین می کنند تا فروش نرود
خانه ه�ای خال�ی متعل�ق ب�ه بانک ه�ا و دس�تگاه های دولت�ی 
اس�ت و قیم�ت کارشناس�ی آن ب�ه ق�دری بالاس�ت ک�ه 
هی�چ خری�داری در مزای�ده ب�رای آنه�ا پی�دا نمی ش�ود.

مصطفی قلی خس��روی رئیس اتحادیه مش��اوران املاک در گفت وگو 
با ایس��نا اظهار کرد: » به نظ��ر من وقتی ی��ک خانواده ب��ا پس انداز و 
صرفه جویی، واحدی علاوه بر خانه ای که در آن سکونت دارد خریداری 
می کند آن را خالی نمی گذارد. اصلًا منطقی نیست که خانه را خالی نگه 

دارد. خانه های خالی متعلق به بانک ها و ارگان ها است.«
وی افزود: »رئیس جمهور دستور داد تا دس��تگاه های دولتی املاک 
مازاد را بفروش��ند. املاک مازاد اگر در بازار بیاید قیمت خانه کاهش 
خواهد یافت اما زمانی که به ارگان ها و دس��تگاه ها گفتند واحدهای 
خود را بفروش��ید، محدودیت هایی را برای آنه��ا تعیین کردند. مثلًا 
گفتند باید املاک توسط کارشناسان رسمی دادگستری تعیین قیمت 
شود. کارشناسان دادگستری هم قیمت های نجومی تعیین می کنند 
و وقتی املاک به مزایده گذاشته می ش��ود هیچ کس برای خرید آن 

پیشقدم نمی شود.«
خسروی تصریح کرد: » همین اقدامات باعث می شود تا مردم عادی هم 
قیمت خانه شان را بالا ببرند. چه اشکالی دارد که ارگان ها و دستگاه های 
دولتی، واحدهای خ��ود را مقداری زیر قیمت بازار بفروش��ند تا مردم 
خانه دار شوند. اما نه تنها این کار را نمی کنند بلکه نرخ هایی به مراتب 
بالاتر از بازار تعیین می کنند. با این عملکرد چطور انتظار داریم عرضه 

2/۵ میلیون خانه خالی منجر به ایجاد آرامش در بازار مسکن شود؟«
رئیس اتحادیه مشاوران املاک با اشاره به افزایش نسبی معاملات در 
نیمه دوم سال گفت: » معمولاً در شش ماهه دوم مقداری بازار مسکن 
به تحرک می رسد که امسال نیز این اتفاق افتاده اما توقع ما بیش از این 
مقدار است. به نظر می رسد هنوز بخش قابل توجهی از متقاضیان بالقوه 
در انتظار توافقات هسته ای هستند تا نسبت به خرید مسکن تصمیم 
بگیرند. ثباتی که در بازارهای طلا و ارز ایجاد شده با فاصله زمانی در بازار 
مسکن تأثیرگذار است اما باید صبور باشیم. اگر قیمت دلار به محدوده 
2۵ هزار تومان برس��د و در همان محدوده تثبیت شود مسلماً قیمت 

مسکن کاهش خواهد یافت.«

  گزارش یک

وزارت جهاد كشاورزي 
سازمان جهاد كشاورزي استان مازندران 
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عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسامی از ارائه طرحی به نام 
 »کولبری و تجارت مرزی « برای سروسامان 
دادن بازارچه ه�ای م�رزی و بهبود وضعیت 
کولبران در فراکسیون مرزنشینان خبر داد.
جلیل رحیمی جهان آبادی در گفت وگو با خانه  
ملت، در خص��وص آخرین وضعی��ت راه اندازی 
بازارچه ه��ای مرزی و بهب��ود وضعیت کولبران 
گفت: »کشور ما دارای مرزهای متعدد آبی است 
و امکان دسترسی به آب    های آزاد را دارد که این 
یک فرصت اس��تثنایی برای همکاری در عرصه 
اقتصادی محسوب می ش��ود. از طرفی ایران به 
واسطه مرزهای زمینی از غرب ، شرق و از شمال و 
جنوب با کشورهای متعددی در ارتباط است که 
به واسطه همین هم مرزی، یک فرصت برای ادامه 

روابط تجاری برون مرزی فراهم می شود.«
نماینده مردم تربت جام و تایباد و باخرز و صالح آباد 
در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: » بخشی 
از مراودات و همکاری در مرز ها در قالب گمرکات 
رسمی انجام می پذیرد و گمرکات رسمی به دلیل 
مقررات خاصی که دارند مورد اس��تفاده اهالی 
بومی و محلی قرار نمی گیرد و از طرفی واردات 
و صادرات از گمرکات رس��می تابع یک س��ری 
سخت گیری  هایی است که این شرایط عاملی در 
جهت توافق کشور ها برای بازگشایی بازارچه های 

محلی شده است.«
در فراکسیون مرزنشینان برای تقویت بازارچه های 
مرزی طرحی در قالب  »کولبری و تجارت مرزی « 
ارائه شد تا قوانین مربوط به استفاده مرزنشینان 

از س��وخت مرزی، کارت مرزنشینان و مراودات 
تجاری سروسامان داده شود.

نایب رئیس فراکس��یون مرزنشینان در مجلس 
شورای اس��لامی تأکید کرد: » کشور ما به دلیل 
هم مرزی با کشورهای متعدد دارای بازارچه های 
مرزی زیادی است که امروزه برخی از آنها تعطیل 
ش��ده اند. به فرض مثال در گذشته بازارچه های 
ش��رقی کش��ور به دلیل هم مرزی با افغانستان 
پررونق بوده ان��د اما امروزه تعطیل ش��ده اند. در 
فراکسیون مرزنشینان برای تقویت بازارچه های 
مرزی طرحی در قالب  »کولبری و تجارت مرزی « 
ارائه شد تا قوانین مربوط به استفاده مرزنشینان 
از س��وخت مرزی، کارت مرزنشینان و مراودات 

تجاری سروسامان داده شود.«
وی در ادامه افزود: » طی جلس��اتی که با وزارت 
کشور داش��تیم، قرار ش��د اطلاعات دقیقی در 
راس��تای ظرفیت مرزها، در بهبود بازارچه های 
مرزی جمع آوری کنیم تا مش��خص شود کدام 
کشور همسایه توانایی راه اندازی این بازارچه  ها را 

به صورت مشترک با کشور ما دارد.«
نایب رئیس فراکس��یون مرزنشینان در مجلس 
شورای اس��لامی خاطر نش��ان کرد: »تا زمانی 
که نیازهای مرزنش��ینان تأمین نش��ود امنیت 
مطلوب در مرز ها برقرار نخواهد شد. توسعه پایدار، 
امنیت و معاش مردم مرزنشین جزو ضروریات 
امنیتی، سیاسی و اقتصادی است. در واقع کار در 
فراکسیون مرزنشینان آغاز شده است و امیدواریم 
طرح های حمایتی برای مرزنشینان را در همین 

مجلس تبدیل به قانون کنیم.«

 کولبران با طرح » کولبری و تجارت مرزی « مجلس
 ساماندهی می شوند

مدیرکل هماهنگی آرد و نان شرکت بازرگانی 
دولتی ایران، از اجرای کامل سامانه یکپارچه 
مدیری�ت آرد کش�ور )س�یما( خب�ر داد.

به گ��زارش ش��رکت بازرگان��ی دولت��ی ایران، 
محمدحس��ین جلالی از اجرای کامل س��امانه 
فروش آرد در کش��ور خبر داد و گف��ت: »پس از 
بیس��ت و پنجم دی ماه، همه عملیات فروش آرد 
در سراسر کشور از طریق س��امانه یادشده انجام 
می  شود که این سامانه قادر است مراحل فروش 
و توزیع و حم��ل آرد را رصد و از ب��روز تخلفات 
احتمالی جلوگیری کند. سامانه یکپارچه مدیریت 
آرد کشور پس از آسیب شناسی در حوزه فروش و 
توزیع، تلاش  ها و پیگیری های یک سال و نیم در 
اول سال جِاری آماده س��ازی شد و از 8 مهرماه به 

صورت پایلوت در چند استان اجرا شد.«
جلالی اضافه کرد:  »این س��امانه با هدف نظارت 
بر توزیع و جلوگیری از خروج آن از شبکه در دو 
بخش شامل بخش نظارت حمل آرد از کارخانه تا 
نانوایی و بخش دوم سامانه فروش بدون نظارت 
بر حمل آرد به طور آزمایشی راه اندازی شد. این 
سامانه ابتدا در آذربایجان غربی به صورت پایلوت 

راه اندازی ش��د و نتایج مؤثری از آن حاصل شد. 
س��پس در کل آذربایجان و استان س��منان نیز 

پایلوت اجرا شد.«
مدیر کل هماهنگی آرد و نان ش��رکت بازرگانی 
دولتی ایران افزود: »پس از اجرای پایلوت سامانه 
سیما در این دو استان، )سهمیه آرد( 11 استان در 
سامانه بارگذاری شد و از 2۵ دی ماه سهمیه تمام 
استان  ها بارگذاری شد تا از 2۵ تا 28 دی نانوایان 

بتوانند آرد مورد نظر خود را خریداری کنند.«
جلالی گفت:  »با ت��لاش نیرو های متخصص این 
اداره کل تمامی اطلاعات از س��امانه اولیه فروش 
آرد به سامانه جدید منتقل ش��د و با فعال شدن 
کامل سامانه س��یما، س��امانه قدیمی غیرفعال 

شده است.«
وی ادامه داد: »در هفته نخس��ت ف��روش آرد با 
س��امانه س��یما که از 2۵ دی ماه تا اول بهمن ماه 
ثبت ش��ده اس��ت حمل مقدار 13۰ هزار تن از 
آرد ن��وع یک )66۵ توم��ان( و 69 ه��زار تن آرد 
ن��وع 2 )9۰۰ تومان( که در مجم��وع 199 هزار 
تن است ثبت شده که متوسط فروش روزانه 28 

هزار تن است.«

فروش آرد در کشور هم صاحب سامانه شد


